
VYJÁDŘENÍ JINDŘICHA VINČÁLKA 

Zdravé kopyto - reakce 

Před časem se mi dostal do rukou článek herce Václava Vydry 
nadepsaný „Zdravé kopyto“, v n ěmž autor ve stru čnosti a 
jednosm ěrně popisuje úvod do teorie Dr. Hiltrud Strasser. Po 
dlouhé dob ě rozmýšlení a zvažování vhodnosti vstoupit do vztah ů 
mezi podková řstvím 21. století a snahou navrátit kon ě přírodě, jsem 
svolil naléhání redakce časopisu Jezdectví a ve svém článku jsem 
vyjád řil názory svoje i p ředních sv ětových odborník ů v podiatrii na 
popisované skute čnosti.  
 
V úvodu jsem popsal zařazení koně v dnešní společnosti jak po stránce společenské, 
tak hlavně ekonomické a znovu zdůrazňuji, že od těchto skutečností se bohužel musí 
odvíjet i pohled na chov koní. V některých odstavcích jsem pak reálně popsal snahu 
některých jedinců tento pohled na dnešní svět koní změnit. Ve všech svých 
přednáškách a článcích zdůrazňuji, že pouze vyjadřuji své názory a nikomu je 
nevnucuji.  
Předpokládal jsem, že si čtenář v obou článcích svobodně najde své přesvědčení, 
kterou cestou se vydá. Považoval jsem tak trochu za svoji povinnost nenechat 
bezostyšně šlapat po řemesle s tisíciletou tradicí, bez něhož by nikdy koně nebyli 
schopni naběhat miliony kilometrů ve službách člověka. Tato skutečnost by nebyla 
tak významná, pokud by se členové občanského sdružení „Třetí kůň“ nepokoušeli 
nevybíravými a nezákonnými způsoby, jako je využívání mediálního vlivu herce 
Václava Vydry, ovlivňovat velmi významné subjekty, které se dlouhodobě podílí na 
výchově a vzdělávání mladých absolventů se zaměřením i na obor chovu a užití koní, 
a poškozovat dobré jméno současných podkovářů v České republice, dnes a denně 
velmi tvrdě pracujících. Každý podkovář nemusí po ukončení vzdělání koně 
podkovávat, ale může se zabývat pouze úpravou bosých kopyt. Ve vzdělávacích 
programech nebyla úpravy bosého kopyta zapomenuta. Byla pouze vyloučena 
metoda Dr. Strasser, která prokazatelně poškozuje zdraví a welfare koně.  
Ve svých názorech jsem nikoho jmenovitě nenapadal, jen jsem se snažil poukázat na 
rozporuplné skutečnosti metody dr. Strasser, která je již v mnoha evropských zemích 
zakázána zákony pro ochranu zvířat. Přesto se mi dostalo od autora jmenovaného 
článku odpovědi, ve které mne nevybíravým způsobem přesvědčuje o svých 
pravdách, vytržených z kontextů a většinou bez vědeckého podkladu. Myslím si, že 
moje téměř čtyřicetiletá praxe v oboru chovu koní, sportovního ježdění a více než 
dvacetileté podkovářské vzdělávání mě dostatečně opravňuje k vyjádření svých 
názorů na veřejnosti. Z hlediska této pozice jsem také přesvědčen, že je naprosto 
pod úrovní se nadále zúčastňovat těchto „pavlačových“ debat, a proto bohužel 
musím nechat své čtenáře, aby si při dalším pokračování článků pana Vydry vytvořili 
vlastní názor nebo vyhledali osobní konzultaci s osobami, které koním a koňským 
končetinám opravdu rozumí. 
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